



Dagsorden og referat af Jægerråds møde i Lemvig Jægerråd

Den 18.09 2025 kl. 18.00-21.30

Sted	Skovvangvej 16A
Mødedeltagere	Troels Ruby – Ramme Jagtforening - fraværende Simon Lisby – Ramme Jagtforening - fraværende Allan Jensen – Thyborøn- Harboøre Jagtforening Kim Bundgaard – Thyborøn – Harboøre Jagtforening Jan Juul Christensen – Nees, Bøvling, Lemvig Jagtforening Bjarke Kynde – Nees, Bøvling, Lemvig Jagtforening - fraværende Dennis Nielsen – Møborg Jagtforening Kent Hedegaard – Møborg Jagtforening Bent Dahl – Grøntråds repræsentant Lenette Lønberg – formand jægerrådet Lemvig (referent)

Mødet indledes med fælles spising kl. 18.00. Af hensyn til bestilling af mad modtages afbud derfor senest d. 16.9 kl. 15.00

	Punkter	Referat	Bemærkninger fra mødet
1.	Godkendelse af dagsorden og registrering af mødedeltagere.	Dagsorden godkendt	
2.	Nyt fra Thyborøn – Harboøre Jagten på Tangen	Der har været en bred mediedækning af sagen som også får en politisk opmærksomhed. Der bliver fortsat presset på og stillet krav om at jagten bliver åbnet op igen. Der bliver arbejdet intens både lokalt og i forbundet med at få NST til at samarbejde. Sidste indlæg var med et historisk aspekt med fortælling om jagtens betydning som kulturarv, identitet og fællesskab. Kim har deltaget i flere interviews, sidst i radioen d. 2.9 Det er uforstående at NST argumenterer for at der også tages hensyn til en jagtlig forstyrrelse af fugle- og friluftsmuligheder.	Oplyses at af det samlede tidligere jagtudbytte på Tangen var ca. 8% gråænder, 32 % krikænder.
3.	Nyt fra Grønt råd, herunder indsats i grøn tre-part	Bent orienterer om deltagelse i Bording 19.8 – Status på Grøn trepart.	



		Lemvig kommune har været aktive i arbejdet med at udpege arealer, nu mangler den vanskelige del med kontakten og forhandlingen med landmændene / lodsejerne. Harboøreland, borgermøde d. 10.9 Her blev der orienteret om en plan der indeholder et mindre område med sommerhuse end tidligere planer viste. Der arbejdes på at grøn trepart bliver en del af projektet. Der er etableret et nyt vådområde v. Grysbæk å. Det ser allerede meget lovende ud med et større antal fugle. Der er et godt samarbejde i Grønt råd Lemvig.	2 ejendomme er gået sammen om etablering, Vandborg Vestergaard og Grysbæk
4.	Repræsentantskabsmødet d. 21.6	Enighed om at drøftelser og afstemning om selv små detaljer i vedtægter hurtig bliver kedelig og langtrukken. Fra kredsen vil man forsøge at arbejde med forslag til hvordan man kan lave et mere værdiskabende og spændende repr.møde.	Spørgsmål på mødet: vil det være muligt at vedtægter kun revideres hver 4. år?
5.	Nyt fra kredsen - Ny kreds-skydevogn - DJ lederuddannelse - Nyt fra RHGV - Hjortevildt	Ny skydetrailer indkøbt til brug i kredsen Opfordring til at jægerrådets medlemmer og også ude i foreningsbestyrelser benytter sig af tilbuddet om lederuddannelsen i DJ. Der orienteres om indstilling af nye regionale jagttider for kron- og dådyr. NHG er kommet frem til rammen for de kommende jagttider. Efter 2 år kan jagttiderne evalueres igen for at følge om udviklingen er på rette vej.	



	- Ny projektleder ansat til DJs bestandsovervågning - Ulv	Der er i jægerrådet enighed om at vi beder medlemmerne om at tage stilling til de 2 modeller. Der formuleres et brev som sendes ud senest i den kommende uge. Opsamling af tilbagemeldinger ved de 4 formænd for jagtforeningerne. Opsamling i jægerrådet d. 23. oktober, hvor der skal udarbejdes en samlet indstilling fra Lemvig. Sandie Lohse Sørensen er ansat som ny projektleder i DJ Der er nu udstedt reguleringstilladelser til 2 lokale landmænd. Vi kender endnu ikke den konkrete jagtlige ramme og regler for reguleringsjagten på problemulv. Afventer yderligere orientering Bekymring for de jægere der bliver bedt om at hjælpe med regulering – der er stærke holdninger på spil.	Foreninger forestår at bede medlemmer om stillingtagen NB. Regulering af problemulv er et anliggende for lodsejeren
6.	Aktiviteter: Fastsættelse af dato for arrangement på tværs af forening om tælleruter. - Oprettelse af ruter	Der er etableret kontakt med Sandi L. Sørensen som er ny projektleder. Hun kommer gerne til Lemvig og laver generelt oplæg om bestandsovervågning og mere specifikt om tælleruter Vi arbejder videre med et arrangement med fokus på bestandsovervågning og etablering af tælleruter bredt i Lemvig kommune. Beslutning: Arrangementet afholdes 27.11 kl. 19.00	Dennis og Lenette laver udkast til invitation Lenette har inviteret Bent fra Struer Jægerråd da der er ønske om at lave en fælles tællerute omkring Klosterheden Deltagelse i arrangementet er gratis for medlemmer (vi anvender den økonomiske ramme tildelt jægerrådet for 2025)



			Ved deltagelse af ikke-medlemmer af DJ er prisen 50,- Lenette undersøger om salen i frivillighedshuset er ledig.
7.	Dato for Jægerrådsårsmøde 29.1.2026	Afholdes Skovvangvej 16A 29.1.2026 kl. 19.00 Obs. foreningsmeddelelser i Jæger	
8.	Dato for næste møde samt tidspunkt og lokation	23.10 kl. 18.00 Skovvangvej 16A	
9.	Evt.		

Emner for kommende møder:

- Indstilling til RHGV om jagttidsmodeller
- Arrangement med etablering af tælleruter